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شهروند| میزبانی ارومیه از مسابقات تیم ملی ایران 
در هفته سوم لیگ ملت های والیبال حا ل وهوای خاصی 
به این شــهر و البته جامعه داده است. اتفاق ویژه مربوط 
به حضور زنان در ورزشــگاه اســت. اگر هشــتگ های 
تماشــاگران زن،  ارومیه و لیگ ملت هــای والیبال را در 
شــبکه های اجتماعی مرور کنید، با ســیلی از پیام ها، 
مطالب و مطالبه هــای مختلف روبه رو خواهید شــد. 
خیلی ها اعتقــاد دارند اگر در مســابقات والیبال، زنان 
می توانند مجوز حضور در ســالن و تماشــای بازی ها را 
داشته باشند، مسئولان می توانند این مدل را در فوتبال 
هم پیاده کنند و نشاط و رضایت اجتماعی را بالا ببرند. با 
این حال همین حضور زنان در سالن  برگزاری مسابقات 
تیم ملی در ارومیه حاشــیه ها و نکات خواندنی بســیار 
زیــادی دارد. نکته قابل تامل اینجاســت که بازی های 
هفته چهارم تیم ملی هم در اردبیل برگزار خواهد شــد 
و قطعا در هفته آینده هم صحبت درباره زنان تماشاگر 
داغ داغ خواهد بود، چون در این شهر هم آنها اجازه دارند 
به شکلی محدود به ســالن بیایند و تماشاگر بازی های 

تیم ملی باشند.
بازهم انتخاب گزینشی

اتفاق بزرگ درباره برگزاری مســابقه هفته سوم لیگ 
ملت های والیبال در ارومیه این بود که زنان توانستند با 
کد ملی اختصاصی خودشان برای خرید بلیت تماشای 
مســابقات تیم ملی اقدام کنند. این موضوع البته پس از 
فشار مسئولان فدراســیون جهانی و صدور مجوزهای 
لازم نهایی شــد و با توجه به گنجایش محدود ورزشگاه 
گفته می شود که حدود 100 تا 200 بلیت هم به صورت 
اینترنتی به تماشــاگران زن فروخته شــده است. اگر 
فکر می کنید تمام تماشــاگران زنی که در سالن حضور 
داشــتند، بلیت خریداری کردند، سخت در اشتباهید. 
تعــداد قابل توجهــی از صندلی های قســمت زنان به 
تماشاگرانی که به صورت گزینشی انتخاب شده بودند، 
اختصاص پیدا کرد. این تماشاگران را هم مثل دوره های 
گذشته نزدیکان و دوستان بازیکنان تیم ملی و همچنین 
کارمندان و نزدیکان مدیران فدراسیون، وزارت ورزش و 
اداره کل ورزش و جوانان استان آذربایجان و شهرداری 

ارومیه تشکیل دادند.
سلامتی بچه ها در خطر است!

در روز اول بازی ایران و کانادا تعداد حضور تماشاگران 
زن در ورزشگاه حدود 500 نفر تخمین زده شد و جالب 

اینجاســت که برای روز دوم و بازی حســاس و مهم با 
لهســتان تعداد تماشــاگران زن حاضر در استادیوم به 

نزدیک 800 نفر رسید. عمق فاجعه این جا بود که حدود 
400 نفر از تماشاگران زن هم پشت در ماندند و به خاطر 

ازدحام جمعیت نتوانستند وارد سالن شوند. تعدادی از 
آنها هم البته بلیت در دست داشتند! طبق گزارش های 
دریافتی و اخبار منتشــر شــده در فضای مجازی این 
ازدحام شدید جمعیت البته مشکلات بسیار زیادی هم 
برای رفت وآمــد و تنفس زنان و البته تماشــاگران مرد 
حاضر در سالن به وجود آورده بود. این ازدحام به قدری 
زیاد بود که زنانی که فرزندان شــان را به همراه داشتند، 
مجبور شدند به جایگاه پایینی سکوها مراجعه کنند، تا 
سلامتی بچه هایشان به خاطر ازدحام جمعیت به خطر 

نیفتد.
کمترین توجه به حضور زنان در ورزشگاه

اگر فعالیت زیادی در شــبکه های اجتماعی داشــته 
باشید، حتما در جریان بازتاب گسترده حضور تماشاگران 
زن در ســالن محل برگزاری بازی هــای تیم ملی قرار 
گرفته اید. این حضور یکی از مهمترین اتفاقاتی است که 
این روزها درباره آن حرف زده می شود. به همین ترتیب 
مردم انتقادات زیادی هم از مسئولان رسانه ملی به خاطر 
پوشش تصویری مطرح می کنند. آنها اعتقاد دارند که در 
زمان پخش بازی های تیم ملی کمترین توجه به حضور 
زنان در ورزشــگاه می شود و گزارشــگران برنامه های 
تلویزیونی هم آن طور که بایــد درباره این اتفاق بزرگ و 
حمایت چشــمگیر تماشــاگران زن از تیم ملی والیبال 
گزارش تهیــه نمی کنند. با این وجــود در گزارش های 
تصویری منتشرشــده در ســایت ها بخش عمده ای از 

عکس ها مربوط به حضور زنان در استادیوم است.
ایستگاه های مردمی، پاتوق زنان پشت درمانده

در روزهای اخیر شــهر ارومیه به خاطــر میزبانی از 
مســابقات تیم ملی والیبال زنده تر از هــر زمان دیگری 
بوده است. مردم بعد از هر پیروزی تیم ملی با حضور در 
خیابان ها جشن و شــادی می کردند. در زمان برگزاری 
مســابقات هم جالب اینجاســت که در پارک ها و معابر 
عمومی و سینماها با همت شهرداری مسابقات تیم ملی 
برای تماشاگران پخش می شد و آن جا هم زنان حضوری 
پرشور داشتند و بدون هیچ مشــکل خاصی بازی های 
تیم ملی را تماشا کردند. گفته می شود تعداد تماشاگرانی 
که در ایستگاه های مردمی مسابقات تیم ملی را در چند 
نقطه شهر تماشا می کردند، به 20 هزار نفر هم می رسید.  
تصاویر حضور 3 هزار نفری جمعیت زن و مرد در کنار هم 
در پارک »ائل لرباغی« برای تماشای مسابقات هم بازتاب 

گسترده ای در شبکه های اجتماعی و رسانه ها داشت. 

یک دنیا شوق، یک دنیا کمبود
 زنان طرفدار والیبال در چند روز گذشته بیشترین بی توجهی را دیدند

سلامتی فرزندان شان به خطر افتاد و از انتخاب های گزینشی گلایه مند شدند

چرا آلبوم جدید چاوشی به بازار عرضه نشد؟

مجوز »قمارباز« درگیر تودیع و معارفه!

دوباره آلبوم محســن چاوشی با تأخیر روبه رو شده، 
اما این بار ظاهرا پــای عواملی جز آن چــه تا به حال 
کارهایش را با مشــکل مواجه  می کرد در میان است. 
قرار بود محسن چاوشــی »قمار باز« را در هفته آخر 
خردادماه روانه بازار کند، درحالی که تا همین حالا  که 
آخر ماه اســت، خبری از آن نیست.  هادی حسینی، 
تهیه کننده این آلبوم هم می گوید آلبوم »قمار باز« تقریبا 
آماده است، اما چهار  قطعه جدید به آلبوم اضافه شده 
و چون این قطعات مجوز شعر نداشتند منتظر مجوز 
این قطعات هستیم. البته او امیدوار است که به  زودی 
مجوز ترانه ها صادر شود:  »به محض این که مجوز چهار 
قطعه جدید صادر شــود تاریخ انتشــار آلبوم را اعلام 
خواهیم کرد .  «  همچنان هم برخی گمانه زنی ها درباره 
ارتباط تغییر مدیران دفتر موسیقی با این ماجراست. 
از آن جا که ماه گذشته محمد الهیاری  فومنی به عنوان 
مدیرکل دفتر موسیقی منصوب و جایگزین علی ترابی 
شد، گفته می شود همین تغییر مدیریتی می تواند یکی 
از  دلایل تأخیر در صدور مجوز انتشار آلبوم »قمار باز« 
باشد .   »قمارباز« شامل 10 یا 11 قطعه است. نیمی از 
اشعار این آلبوم از  سروده های مولانا و سایر اشعار نیز از 
سعدی و دیگر شعرای کلاسیک است. محسن چاوشی 
در این آلبوم همچون »امیر بی گزند«  که در خرداد 95 
منتشر شد چند قطعه ریتمیک و طرب انگیز هم اجرا 
کرده است. محسن چاوشــی تاکنون آلبوم های »یه 
شاخه  نیلوفر«، »ژاکت«، »حریص«، »سنتوری«، »پرچم 
سفید«، »من خود آن سیزدهم«، »پاروی بی قایق«، 
»امیر بی گزند« و »ابراهیم« را  منتشر کرده است. آلبوم 
»ابراهیم«  سال گذشته با حواشی و جنجال های فراوان 
منتشر شد و در پایان سال عنوان پرفروش ترین آلبوم 
 ســال 97 را به خود اختصاص داد. ایــن آلبوم در ماه 
نخست انتشارش بیش از 2 میلیارد تومان فروش کرد .   
اگرچه این آلبوم هم  تابستان ســال گذشته با تأخیر 
9 ماهه مواجه شــد تا جایی که او تهدید کرد که اگر 
مجوز صادر نشــود. درنهایت آلبوم ابراهیم هم با  تمام 
حاشیه هاش یازدهم شــهریور ماه منتشر شد و حالا 
باید منتظر آلبوم جدید محسن چاوشی باشیم که با 

وسواس های خاص او به  بازار عرضه می شود.  

هیجان انگیز

این روزها علیرضا خمسه در ایران نیست و برای اجرای نمایشی به کارگردانی خود به آمریکا سفر کرده 
است. او با منتفی شدن تولید سریال »پایتخت« در نوروز امسال برای کارگردانی و بازی در یک نمایش 
کمدی تحت عنوان »بگومگو« به آمریکا رفت و حالا احســان کرمی در این کار که از چندی پیش روی 
صحنه است، همبازی علیرضا خمسه است. این نمایش برداشتی آزاد از اثر اوژن یونسکو است و تور جهانی 
آن از  سال گذشته آغاز شده و اکنون به  وست مینستر در اورنج کانتی رسیده است.  گریم خاص و جالبی 

که روی چهره علیرضا خمسه اجرا شده، کار جلال الدین معیریان است.

 علیرضا خمسه
با موهای بلوند ره

چه

  چه شد که تصمیم به ساخت ســریالی با این 
موضوع خاص و امنیتی گرفتید؟

موضوع جزو دغدغه های من است و درعین حال مطالبه 
مردم که این روزها بیش از هرچیزی اهمیت دارد، بنابراین 
احساس کردم با ورود به چنین فضایی به مسائلی که زندگی 
مردم را ســخت تر کرده و موجب کوچکترشــدن سفره و 
معیشت مردم شده، بپردازیم. فیلمنامه از سوی آقای امینی 
به قلم آقای قادری پیشنهاد شــد و بعد از مطالعه، موضوع 
به نظرم جســورانه آمد. فکر کردم می توانیم به پیداکردن 
ریشــه های این موضوعات بپردازیم. وقتی جلوتر رفتیم، 
متوجه شدیم که مهمترین موضوع، وجود شبکه هایی در 
کشور است که از طریق نفوذ، بخش های مختلف کشور را 
هدف گرفته و ضربه وارد می کنند. شــبکه های جاسوسی 
نقاط ضعف و قوت ما را شناسایی و تحلیل می کنند، روزنه ای 
پیدا می کنند تا از آن طریق با ایجاد نارضایتی مدنی، مطالبات 
را بیشتر کرده و درنهایت جنبش های ضدنظام تدارک دیده 
شود و به اهدافشان برســند. بنابراین اینها مسئولیتی در 
ما ایجاد کرد که بتوانیم با شناســایی این شبکه ها مردم را 

هوشیار کنیم تا مردم این توطئه ها را بهتر شناسایی کنند. 
  از آنجایی که در این ســریال مســائل امنیتی 
خیلی پررنگ شده است، می خواهم بدانم مشاور 
امنیتی تان چه کســی بود تا بتوانید مســائل را 

همان طور که هست، نمایش دهید؟
تیم مشاوره پشتیبان ما، تیم بسیار قدرتمندی است که 
همه از نهادهای عالیرتبه امنیتی کشــور بوده و شبانه روز 
درحال فعالیت هستند. آنها در کنار ما بودند و با وجود آنها 
توانستیم در موضوعات ســخت افزاری و نرم افزاری به روز 

باشیم.
  در ابتدای سریال عنوان شده که براساس داستان 
واقعی است بنابراین مهم است که بدانیم دقیقا چه 

نهادی، ارتش یا سپاه این اطلاعات را داده اند؟
نهادهای امنیتی که مســئولیت تأمین امنیت کشور را 

دارند.
  در این روزها واکنش های زیادی به این ســریال 
شده است؛ ازجمله این که گفته می شود این سریال 
درصدد است تا زندانی شدن حامیان محیط زیست را 

عادی جلوه دهد.
اصلا چنین چیزی نیست. 

  به هرحال شما در این سریال شخصیتی دارید 
که حامی محیط زیست است و جاسوس نمایش داده 

می شود.
موضوع ما محیط زیســت نیســت. موضــوع اصلی ما 
جاسوسی است که به وجود شبکه های جاسوسی در پوشش 
خبرنگاری برمی گردد و کسانی که به کاراکتری به نام مایکل  
هاشــمیان مرتبطند که هویت او و این که به کجا مرتبط 

است، در قسمت های آتی برملا می شود. خانمی هم در قصه 
هست که از گاندو نگهداری می کند و خود را در شبکه های 
مجازی، حامی این حیوان نشان داده است اما قصه ما درباره 

او نیست...
  پس یعنــی این خانــم واقعی نیســت و در 

داستان پردازی به آن رسیده اید؟
تمام شخصیت های قصه واقعی هستند.

  جز اطلاعاتی که داشتید، تحقیقات جداگانه ای 
هم انجام دادید؟ 

به شدت تحقیق کردیم. از دو سال قبل که این قصه به من 
پیشنهاد شد و با آن درگیر شدم، از طریق مشاوران، کتاب ها، 
فضای مجازی، دست نوشته های مرتبط، مجلات و روزنامه ها 
به مطالعه پرداختم و ایــن مراحل توأمان در کنار پروژه بود 
که البته بسیار سخت و طاقت فرسا هم بود و از همه مهمتر 

مشاورانی بودند که همواره در کنارمان بودند.
  قصه سفارش چه نهادی است؟ 

موسسه شهید آوینی در واقع ســفارش مردم است. این 
سریال جزو معدود سریال هایی اســت که جزو مطالبات 

واقعی مردم بوده است.
  چطور و از چه طریق مورد مطالبه بوده است؟

برای مردم مسأله اســت که چرا این همه اختلاس شده 
و به  بیت المال ضربه وارد می شــود. موسسه شهید آوینی 
هم براساس تحلیل هایی که داشتند، دست به کار شدند تا 

مجموعه را تولید کنند. 
در جایی هم از نحوه همکاری سپاه و ارتش گفته 

بودید.
برای گرفتن یک ســکانس نیاز به سه جنگنده داشتیم؛ 
بنابراین به ارتش مراجعه کردیم اما طبق بروکراسی موجود 
موفق نشدیم، چون روزهای آخر فیلمبرداری بود، نتوانستیم 
معطل ارتش شویم، بنابراین به سپاه رجوع کردیم. سپاه با در 
اختیار قراردادن سه جنگنده با ما همکاری کرد که آن را در 

قسمت اول به نمایش گذاشتیم. 
تا همین حالا سریال چه بازتاب هایی داشته است؟

خوب بوده اســت؛ چون ژانر متفاوتی دارد و جای آن در 
تلویزیون خالی است. برای اولین بار است که به طور اخص 
سریال ضدجاسوسی ساخته می شــود. مردم موضوعات 
اجتماعی و عاشــقانه زیاد دیده اند اما ســریال هایی مانند 
گاندو نداشته ایم، درحالی  که در تمام دنیا به این موضوعات 
می پردازند و جزو کارهای موفق است اما در کشور ما جدی 

گرفته  نشده بود.

کارگردان »گاندو« در گفت وگو با »شهروند« ارتباط سریال اش با پرونده محیط زیستی ها را تکذیب کرد

این سریال جزو مطالبات مردمی بوده
نیره خادمی | جواد افشار که تا پیش از این ســاخت کیمیا، برادر، آنام، مادرانه و 
خیلی از سریال های دیگر در رســانه ملی را در کارنامه اش دارد، این بار با سریال 
گاندو به میدان آمده اســت، البته با موضوعی امنیتی. سریالی که پر از تعقیب و 
گریز است و کنایه ای به آقازادگی، اختلاس ها و عملیات جاسوسی در ایران دارد. 
پخش اولین قسمت از سریال گاندو مورد توجه و البته نقد قرار گرفت. شایعات هم 
از همان روز نخست شکل گرفت و با هر قسمت از آن گروهی درباره اش حرف زدند 
تا مسأله به محیط زیست و فعالان محیط زیست کشیده شد و این که چرا در این 

سریال به فعالان محیط زیست در لباس جاسوس اشاره شده است. برخی از فعالان 
محیط زیست هم انتقاد کردند که این سریال سفارش نهاد خاصی است و قصد دارد 
که جاسوس بودن زندانیان محیط زیست را القا کند اما کارگردان این سریال کل 
ماجرا و نقدها را رد می کند. جواد افشار به »شهروند« می گوید: »این سریال اصلا 
ربطی به محیط زیست ندارد اما تمام شخصیت های آن واقعی هستند.« ادامه این 
گفت وگو که سه سوال ثانویه در آن توسط مصاحبه شونده حذف شده است را در 

ادامه می خوانید.
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در روزهای پس از بروز یک 
حادثه، کودکان به حمایت و 
مراقبت بیشتری نیاز دارند. 

ممکن است خیلی بترسند و 
فشار زیادی به آنها وارد شده 

باشد.

حمله تند نماینده مجلس به مهدی تاج

سیداحسان قاضی زاده هاشــمی، عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس در بیانیه ای به سیاست های رئیس 
فدراسیون  فوتبال ایران تاخت و او را متهم به ناتوانی در 
اداره فدراسیون کرد. او تأکید کرد که کاپیتولاسیون 
در ایران جایی  نــدارد و او نباید مســئولان را از فیفا و 
شیخ نشین های عرب کنفدراســیون آسیا بترساند. 
در بخشی از این بیانیه آمده  است: »سوال مهم از شما 
این اســت که چرا تا حرف شفاف سازی می شود شما 
برآشفته می شوید و پای نهادهای  بین المللی را وسط 
می کشید؟ بنده گمنام، کوچک و خدمتگزار ملت که بنا 
به گفته شما قصدم این است تا از  نردبان شهرت بالا بروم 
و شهرت به دست آورم. شــما که در بالای نردبان و در 
اوج قرار دارید بگویید آیا این شهرت  شما با خوشنامی 

همراه است یا بدنامی؟« 

خبر

همه احتمالات درباره قهرمانی والیبال ایران در لیگ ملت ها

درباره شرایط صعود تیم ملی به مرحله نهایی لیگ ملت های والیبال اما همه اعتقاد دارند که با توجه به میزبانی در 
هفته های سوم و چهارم و عملکرد درخشان والیبالیست ها تا به اینجای کار،  شانس بسیار زیادی برای صعود به مرحله 
نهایی داریم که در آمریکا برگزار خواهد شــد. تیم ملی والیبال که تا به اینجای کار در صدر جدول مسابقات قرار دارد،  
باید حتما در بین پنج تیم برتر جدول رده بندی در پایان مسابقات هفته پنجم قرار بگیرد. آنها در تاریخ 31 خرداد،  اول 
و دوم تیر در اردبیل با پرتغال، استرالیا و فرانسه مسابقه برگزار خواهند کرد، سپس در هفته پنجم به بلغارستان می روند 
و با صربستان،  بلغارستان و آمریکا بازی خواهند داشت. اتفاق بسیار مهم اینجاست که آمریکا به خاطر میزبانی از مرحله 
نهایی یکی از تیم های حاضر در این رقابت هاست و تیم ملی والیبال شانس بسیار زیادی برای قرار گرفتن در جمع پنج 
تیم برتر را دارد. هرچند رقابت تیم ها در جدول خیلی نزدیک است و یک غفلت می تواند رویای حضور در مرحله نهایی 
را از بین ببرد. مسابقات مرحله نهایی اما از تاریخ 19 تا 23 تیرماه در سالن 10 هزار نفری »کردیت یونیون وان« دانشگاه 
ایلینویز شهر شیکاگوی آمریکا برگزار خواهد شد. اگر شاگردان کولاکوویچ بتوانند جواز حضور در مرحله نهایی را به 
دست بیاورند، بدون تعارف باید نوشت که بخش مهمی از  درصد موفقیت آنها در مرحله نهایی بستگی به سیاستی دارد 
که تیم های قدرتمند دیگر در پیش خواهند گرفت. با توجه به این که در  سال المپیک هستیم، ممکن است برخی رقبا در 
این مرحله به جوانان خود فرصت بیشتری بدهند. اما اگر تیم ها با ترکیب و نفرات اصلی وارد مرحله نهایی شوند، قطعا کار 

ایران برای ایستادن روی سکو و رسیدن به یک افتخار تاریخی سخت خواهد بود.
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